
         
 
 

Komise/Panel: Enduro, Bajas, All Terrain Rally 
 

VILNIUS – LITVA  
hotel MERIDIEN 

Pátek, 28. června  2013, 09:00 – 12:00, 14:00 – 17:00  
 

Zápis ze zasedání 
 

Přítomni:      Marco  Bolzonello   (FMI ) – prezident komise 
                    John Collins              (ACU) -   viceprezident 
                     Robert Svensson       (SVEMO) 
                     Pavol Sás                  (SMF) 
                     Hannu Hakkala         (SML) 
  Alain Rocheleux  (FFM) 
  Pedro Mariano (FMP) 
  Heiko Junge   (DMSB) 
 
Omluvenky obdrženy od:            Sándor Sasvári         (MAMS) 
 
Komise pracovala podle následujícího po řadu jednání:  
 

1) Zahájení zasedání, zprávy ze sportovní rady; 
2) Schválení zápisu ze zasedání komise v Rugby; 
3) Rozbor a bilance mistrovství Evropy enduro 2013  – kolo 1 a 2: schválení výsledků;  
4) Enduro 2014: sportovní řády, Pohár FIM Europe pro 50 ccm a pohár 125 ccm 4t; 
5) Kalendář enduro 2014;  
6) Rozbor Bajas 2013: kolo 1 a 2: schválení výsledků; 
7) Diskuze o mistrovství/poháru Bajas 2014, sportovní řády, kalendář 2014;  
8) Pohár FIM Europe Rally: sportovní řády, termín 2014; 
9) Pohár FIM Europe Cross Country: sportovní řády 2013, kalendář 2014; 
10) Pohár FIM Europe SNOWMOBILE Enduro – schválení výsledků; sportovní řády a termín 

2014; 
11) Určení prezidentů jury, pozorovatelů, rozhodčích pro rok 2014; 
12) Různé. 
 
Q1.  Zahájení zasedání: Marco Bolzanello přivítal všechny na zasedání. Poděkoval také Pavolu 
Sásovi za jeho práci při zajištění oblečení pro členy komise. 
Zpráva ze sportovní rady: Marco Bolzonello podal zprávu ze sportovní rady, konané v minulých 
dnech. 
Enduro nemá některé z problémů jiných disciplín. Bude například ujasněno postavení/povinnosti 
ředitelů závodů. Byla zde diskuse ohledně schválení licencí FIM a FIM Europe, ale to bylo 
komplikováno díky různých postupů, převzatých ve federacích. Pro rok 2014 informoval Marco, že 
jezdci v mistrovství Evropy budou potřebovat licence FIM Europe. 
M. Bolzonello mluvil o dopise, který zaslal panu Glasovi, prezidentovi sportovní rady, ve kterém 
zdůraznil, jak důležité bylo uznat finanční užitek, přinesený do oblastí, kde se konalo enduro. Bylo 
důležité, že prezidenti jury tuto věc zdůraznili také ve svých zprávách, atd. 
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Bolzonello informuje, že pan Kalin Kulev, současný pozorovatel již není součástí BMF (Bulharská 
federace) a BMF ho odvolá potom ze členů komise. 
 
Také se ví, že pan Mazzi je stále velmi nemocný a komise žádala, aby mu byly předány její nejlepší 
pozdravy. 
 
Q2. Zápis ze zasedání komise –   konané v Rugby: Bylo poděkováno ACU (Britská federace) a 
Johnu Collinsovi za pohostinnost a za uspořádání zasedání. Zápis byl schválen. 
 
Q3. Zpráva o mistrovství FIM Europe enduro 2013 k termínu: 
Kolo 1 – Itálie: John Collins byl prezident jury a informoval, že to byl vynikající závod dobrou 
organizací a obec extrémně podporovala enduro. Bylo velkém množství přihlášených a závod běžel 
hladce („jako po másle“). 
Marco Bolzonello vyjadřuje zklamání, že tady došlo ke krádeži motocyklů finských a italských 
jezdců a že úsilí, vynaložené během závodu, nevedlo k nalezení pachatelů. 
Hannu Hakkala, člen komise a finský delegát při tomto závodě poděkovali místním jezdcům, kteří 
pomáhali při zapůjčení motocyklů pro jejich jezdce. 
M. Bolzonello vyjádřil zklamání, že zde byly každý den pouze 2 speciální testy a že by raději viděl 
testy 3, ale ostatní členové uvedli, že to bylo vzhledem ke kvalitě závodu přijatelné. 
Výsledky kola 1 byly schváleny. 
 
Kolo 2 – Francie: Prezident jury Marco Bolzonello informoval, že celá obec byla zapojena do 
závodu a místní úřady znovu velmi podporovaly závod. Trať a testy byly dobré navzdory 
předcházejícímu špatnému počasí. Bylo poděkováno Alainu Rocheleuxovi a klubu MC Gye En 
Champagne za jejich práci, že se postarali o dobrý závod. 
Výsledky kola 2 byly schváleny. 
Proběhla diskuse o poháru 50 ccm. Byla velmi nízká účast a italští pořadatelé si pravděpodobně 
nebudou v budoucnosti přát zařadit tuto třídu. Komise o tom rokovala a rozhodla, pohár 50 ccm 
zůstane v mistrovství a uskuteční se, jestliže si bude některý pořadatel přát učinit tak. 
Komise byla potěšena, že mistrovství FIM Europe enduro bylo v prvních dvou kolech velmi 
úspěšné. 
 
Finále 2013: Bylo zde znepokojení, že díky pozdnímu termínu a skutečnosti, že se závod uskuteční 
po ISDE, utrpí účast, požadoval Pedro Mariano, aby byla do závodu zařazena národní třída 
přibližně 50 jezdců, aby pomohla udělat závod životaschopný. Všichni souhlasili, že to bude 
povoleno. 
 
Zvláštní zmínka byla učiněna k práci pana Wolfganga Butznera – WB Metzeler, který pozvednul 
prezentaci závodů na velmi vysokou úroveň. 
 
Q4.  Enduro  2014 – sportovní řády    
 
Bylo odsouhlaseno, že jestliže byly provedeny změny v kontrole hluku v mistrovství světa FIM 
enduro, FIM Europe by měla převzít (přijmout) stejná pravidla. 
 
Bylo rozhodnuto následující: 
 
01.8.2: Doplňte na konci článku: 
 
„Tato zásada je také platná pro každý závod. V případě nerozhodného výsledku ve vztahu ke 
slavnostnímu vyhlášení výsledků závodu budou umístění rozhodnuta ve prospěch jezdce 
s nejvyšším počtem bodů v posledním dni.“ 
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Návrh z FFM (Francie) změnit věk třídy veterán na hranici nad 37 roků byl zamítnut. 
 
Návrh pana Roberta Svenssona zařadit ve čtvrtek večer do finálového závodu prolog nebyl přijat, 
ale k velké diskusi došlo ohledně udělání závěrečného dne, přesvědčivějšího z hlediska nabídky 
bodů. 
John Collins navrhnul, že bychom možná mohli zařadit pro každého jezdce jedno kolo závěrečné 
motokrosové trati jako další speciální test, než by se ho zúčastnil v závodě. Po velké diskusi 
konstatoval Pedro Mariano, že se uvidí při finále v Portugalsku, jestli by bylo možné to udělat. 
 
Bylo také rozhodnuto, že jestliže by se žádný pořadatel neucházel v některém roce o uspořádání 
třídenního finále, finále by přešlo zpět do normálního dvoudenního závodu. 
 
01.11 Startovní poplatky: 
Bylo schváleno, že startovní poplatky budou mírně zvýšeny na: dvoudenní kolo = 140 EUR, finále 
= 210 EUR 
01.16.1.2 Číslové tabulky: 
Doplnit: „Pořadatel musí dodat jezdcům při administrativní přejímce startovní čísla. Jezdci 

musí zajistit (zabezpečit), že mají správnou barvu číslové tabulky pro svoji třídu.“ 
01.45 Změna některých požadavků v průběhu závěrečného testu (v anglické verzi řádek 25 – 

v českém překladu řádek 29) na: 
„Trať pro závěrečný test musí být uzavřený okruh s minimální délkou trvání jízdy 15 minut pro 
každý závod.“ 
 
Q5.    Kalendář pro mistrovství FIM Europe enduro 2014: 
 
Po dlouhé diskusi bylo potvrzeno, že pro rok 2014 budou následující kola: 
29.-30. března  RFME - Španělsko – Antas (Almeria) – cca 2450 km od Prahy (pozn. překl.) 
31. května-1. června FRM – Rumunsko – Bacau – cca 1400 km od Prahy (pozn. překl.) 
28.-29. června FMI – Itálie – Santa Mergherita di Staffora (Pavia) – cca 1030 km od Prahy 

(pozn. překl.) 
5.-7. září MAMS - Maďarsko - Tokod - finále (trofej pro národy) – cca 520 km od 

Prahy (pozn. překl.) 
 
Předseda informoval, že byla možnost zorganizovat v Polsku ve stejném termínu jako světové 
Super Enduro otevřený Evropský pohár v Super Enduru. Bylo schváleno ho zorganizovat, jestliže 
bude možné a také bude potvrzeno, že řády budou stejné jako u FIM pouze s rozhodčím, 
stanoveným z této komise. Jezdcům je povoleno startovat s národní licencí a se startovním 
povolením a přednost bude dána jezdcům, kteří se zúčastní v mistrovství FIM Europe enduro. 
 
Otevřený pohár FIM Super Enduro – Polsko – PZM – Lodž – 14.prosince 2013 – bude potvrzeno 
              
Q6.   Zprávy Baja 2013 k termínu:   
Tento bod je k dispozici pouze v anglické verzi zápisu ze zasedání, protože se netýká disciplíny 
enduro. 
 
Q7.  Sportovní řády Baja 2014:       
Tento bod je k dispozici pouze v anglické verzi zápisu ze zasedání, protože se netýká disciplíny 
enduro. 
 
Q8. Pohár FIM Europe Rally Tout Terrain  
Tento bod je k dispozici pouze v anglické verzi zápisu ze zasedání, protože se netýká disciplíny 
enduro. 
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Q9. Pohár FIM Europe Cross Country: 
Tento bod je k dispozici pouze v anglické verzi zápisu ze zasedání, protože se netýká disciplíny 
enduro. 
 
Q10. Mistrovství Evropy Snowmobile Enduro 2013:    
Robert Svensson byl rozhodčí a podal zprávu o velmi dobrém závodě ve Finsku. Zúčastnilo se ho 
přibližně 80 jezdců ze 4 zemí. 
Vynikající organizace a jakékoliv malé problémy byly okamžitě odstraněny. 
Výsledky byly schváleny. 
Bylo poděkováno Hannu Hakkalovi a finské federaci za práci, provedenou pro představení tohoto 
mistrovství. 
Evropský pohár snowmobile 2014: Bylo potvrzeno, že se bude konat 22.-23.února – Finsko – 
SML Karstula 
 
Sportovní řády pro snowmobile enduro 2014: 
Změny, navržené panem Hannu Hakkalou a SML (finská federace), byly schváleny a budou 
začleněny (zapracovány) do sportovních řádů pro rok 2014. 
 
Q11. Jmenování prezidentů jury/pozorovatelů/rozhodčích – 2014 
Prezidenti jury/rozhodčí budou určeni (ustanoveni) během příštího zasedání komise. 
 
Q12. Různé:    
Pan Arturs Robeznieks, předseda komise enduro Lamsf (Lotyšská federace) byl přivítán na 
zasedání jako pozorovatel. 
 
Paní Nicoleta Olariu z Rumunska byla také přivítána na zasedání, přednesla krátké představení, 
týkající se extrémního endura, konaného v Rumunsku a vyslovila požadavek na uspořádání 
Evropského poháru v tomto závodě (v této disciplíně). Komise podpořila její záměr (cíl) a rozhodla 
vyslat na závod pozorovatele a prostudovat materiál, který poskytla (dodala) s obrázky, aby 
podpořila požadavek. 
 
Marco Bolzonello navrhnul, aby se příští zasedání komise uskutečnilo po finálovém závodě 
v Portugalsku 21.října a to bylo odsouhlaseno. Pan Pedro Mariano ho uspořádá (zajistí). 
V 16:45 hodin nebyla žádná jiná záležitost k projednání, tak Marco Bolzonello poděkoval všem za 
jejich práci a ukončil zasedání. 
 
                                        
předseda komise pro enduro a rallye                       sekretář zasedání 

Marco BOLZONELLO, v.r.                                                            John COLLINS                                                                             

 


